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سال بیست ویکم      شماره ۵۰۰۵ ورزشورزش

 روایت اتحادیه جهانی کشتی از 
اندوه بزرگ حسن یزدانی در پاریس

اتحادیه جهانی کشــتی ناکامی حســن 
یزدانی در کســب مــدال طلای المپیک 
بــه دلیــل آســیب دیدگی ناگهانــی در 
فینــال را اندوهــی بــزرگ بــرای او و 
طرفداران کشــتی در ایران دانســت. به 
گزارش ایســنا، اتحادیه جهانی کشتی از 
مصدومیــت ناگهانی حســن یزدانی در 
فینال المپیــک  پاریس به عنوان یکی از 
لحظات تلخ کشــتی در المپیک نام برد. 
اتحادیه جهانی کشــتی با بیــان اینکه 
آســیب دیدگی یزدانی در فینال حساس 
المپیک یک ضربه و اندوه بزرگ برای او 
و طرفداران  کشتی در ایران بود، نوشت: 
یزدانــی مدت ها از ناحیه کتف مشــکل 
داشــت. او چند مــاه قبــل از المپیک 
کتــف خود را جراحی کرد و ســپس در 
مجارستان  بوداپست  رنکینگ  مسابقات 
نیز خوب به نظر رسید و نشان داد یکی 
از مدعیان کســب مدال طلا در پاریس 
خواهد بــود. در المپیک همه چیز برای 
یزدانــی خــوب پیش می رفــت و او به 
فینال رســید اما لحظاتی پس از مبارزه 
فینــال برابــر رمضان اف، کتــف یزدانی 
در رفت. او در مبــارزه فینال چند مرتبه 
تایم پزشــکی گرفت و نتوانست با همه 
توان خود کشــتی بگیرد تا در نهایت با 
قبول شکست به دومین مدال نقره خود 

در دو المپیک متوالی برسد.
 

 با تأیید کمیته بین المللی پارالمپیک
ورزشکار  پارادوومیدانی ایران

 ۳ سال محروم شد
 ،(IPC) کمیتــه بین المللــی پارالمپیک
ورزشــکار پارادوومیدانــی ایــران را به 
دلیل نقض قوانین دوپینگ ســه ســال 
محــروم کــرد. از مصطفــی ماریــان، 
ورزشــکار پارادوومیدانی ایــران قبل از 
شــرکت در بازی های پارالمپیک پاریس 
تســت دوپینگ گرفته شــده بود که در 
جریان بازی های پارالمپیک نیز به دلیل 
مثبت شــدن تســت دوپینگ،  از دهکده 
بازی ها اخراج شــده و اجازه شرکت در 
مسابقات به او داده نشده بود. در نمونه 
ادرار تســت دوپینگ او، مــاده ممنوعه 
متاســترون کــه در فهرســت ممنوعه 
دارد، مشخص  قرار  آژانس ضددوپینگ 
شد و پس از محرز شدن دوپینگ ماریان 
از سوی آژانس جهانی ضددوپینگ، این 
ورزشــکار از ۳۱ آگوســت (۱۰ شهریور 
۱۴۰۳) به مدت سه ســال از شرکت در 
مسابقات و ســایر فعالیت های ورزشی 
(به جز آموزش هــای مجاز ضددوپینگ 

با برنامه های توان بخشی) محروم شد.
 

تمجید رانوکیا  و  تاکیناردی  از 
عملکرد طارمی مقابل  اودینزه

دو بازیکن پیشین تیم های اینتر و یوونتوس 
عملکرد مهاجم ایرانی نراتزوری در بازی 
شــب گذشــته با اودینزه را مورد ارزیابی 
قــرار دادند. بــه گزارش تســنیم، آندره آ 
رانوکیا کــه خود بین ســال های ۲۰۱۰ تا 
۲۰۲۲ در عضویت باشــگاه اینتر بود و دو 
سال پیش هم با پیراهن مونتزا از فوتبال 
خداحافظی کرد، در گفت وگو با شــبکه 
تلویزیونــی «ایتالیا اونو»، درباره عملکرد 
مهدی طارمــی در برتری ۲ بر صفر اینتر 
مقابــل اودینــزه در مرحله یک هشــتم 
نهایی جام حذفــی ایتالیا، گفت: طارمی 
بازیکنی اســت که با وجود مشــکل در 
گل زنی، کارش را عالی انجام می دهد. او 
بسیار باهوش است و می تواند توپ های 
مرده را زنده کنــد. پاس گلی که طارمی 
داد، فوق العــاده بــود و آرناتوویــچ هم 
حرکت خوبــی انجام داد. در خط حمله 
اینتــر، لائوتــارو مارتینــس و مارکــوس 
تورام حضــور دارند که برای  خودشــان 
هیولاهایی هســتند امــا طارمی بازیکنی 
است که در جریان بازی فداکاری می کند 
و می دانــد چطور خــودش را آماده نگه 
دارد. آلســیو تاکیناردی، هافبک پیشــین 
یوونتوس هم که به عنوان کارشناس در 
استودیوی شــبکه تلویزیونی «مدیاسِت» 
برای کارشناســی بــازی اینتــر و اودینزه 
حضور داشــت، درباره عملکرد مهاجم 
ایرانی نراتزوزی اظهار کرد: بیایید نگاهی 
به ســطح روانی بیندازیم. کم بازی کردن 
کار آسانی نیســت. طارمی چند هیولای 
مقدس مقابل خود دارد (اشاره به تورام 
و لائوتارو). او مقابل اودینزه بازی زیبایی 
انجام و پــاس گل بســیار باکیفیتی داد، 
اشــتباهی مرتکب نشد و توپی هم به تیر 
دروازه زد. او - در پورتو - عادت کرده بود  
قهرمان داستان باشــد اما انجام این کار 
در اینتر کار آســانی نیســت. از دید من، 
طارمــی لیاقت دریافت نمــره ۷ در این 

بازی را داشت.

 رئیس فدراســیون وزنه برداری گفت: فدراسیون همه گونه همکاری  با 
کیانوش رستمی انجام داد، اما او  نخواست همکاری کند و به کشورش 
پشت کرد. به گزارش روابط عمومی فدراسیون وزنه برداری، سجاد انوشیروانی، 
رئیــس فدراســیون وزنه برداری، دربــاره حضورش در قطر پس از مســابقات 
جهانی بحرین گفت: خدا را شکر بعد از چند ماه حضور در فدراسیون، توانستیم 
چهار جایگاه در کنفدراسیون وزنه برداری آسیا (AWF) کسب کنیم. دوستان به 
من لطف داشــتند و به عنوان عضو هیئت اجرائی در آســیا انتخاب شــدم که 

در واقع هیئت تصمیم گیرنده برای عملکرد اجرائی وزنه برداری آسیاست.
انوشــیروانی درباره صحبت های کیانوش رستمی و حضور او در پشت صحنه 
رقابت های جهانی وزنه برداری گفت: نمی دانم کیانوش رســتمی به دنبال چه 
چیزی اســت که جوســازی می کند. ســال قبل از المپیک به فدراسیون آمد و 
ما بــا هم صحبت کردیم و او را به کادر فنی ســپردیم کــه خودش هم قبول 
کــرد. کیانــوش با کادر فنی هم صحبــت کرد و آنها شــرایط او را قبول کردند 
و اجازه دادند بیرون تمرین کند. ســجاد انوشــیروانی زمانی که ســرمربی تیم 
ملــی بود، مخالف بیرون تمرین کردن کیانوش رســتمی بود، اما الان که رئیس 
فدراســیون شــده و همه اختیارات را دارد، وقتی کادر فنی شــرایط کیانوش را 
پذیرفــت، هیچ مخالفتی نکرد. حقوق او واریز شــد و مکمل های ورزشــی اش 
هم از بیرون می آمد. ما همه جوره او را حمایت کردیم. دو تاریخ برای کیانوش 
رســتمی انتخاب شد؛ یکی تاریخ مسابقه و دیگری تاریخ رکوردگیری که او باید 

محک می خورد.
او اضافــه کرد: در مســابقات آســیایی بــه رقیبش که در وزن خــودش بود و 
همچنیــن در انتخابی المپیک، شکســت خــورد. وقتی برگشــتیم کادر فنی با 
او هماهنــگ کرده بــود و یک ماه و نیم بعد رکوردگیری داشــتیم. ما برای ارائه 
فهرســت یک بازه زمانی داریم و باید قبل از آن رکوردگیری را انجام می  دادیم. 
در آن بازه زمانی اعلام کرد که مصدوم است و در رکوردگیری حاضر نشد. بعد 
از آن در مســابقات لیگ در رشت حاضر شــد و در یک ضرب صد کیلوگرم و در 
دو ضرب ۱۲۰ کیلوگرم وزنه زد. در رشــته ای که رکوردی است، رقیب کیانوش 
انتخاب شــد و در مسابقات آســیایی و جهانی هم قهرمان شد ولی کیانوش با 
او رقابت نکرد، آن وقت می گفت اسم من را برای مسابقات رد کنید. چه کسی 

می تواند چنین چیزی را بپذیرد؟
انوشیروانی گفت: مردم بهترین قاضی هستند. من هم می توانم جوسازی کنم، 
ولی مــن با واقعیت ها کار می کنم. کیانوش رســتمی با کشــور کوزوو قرارداد 
امضا کرده و پاســپورت آن کشور را هم گرفته است. به نظر من او به کشورش 
پشت کرد. اگر امروز تصویری منتشر می کند که وزن خودش را در یک باسکول 
شیشــه ای کشــیده و حتی بالفرض که وزن او را هم قبول کنیم، با بند لیفت به 
پشــت صحنه مســابقات آمد و در یک ضرب وزنه ۱۸۰ کیلوگرمی را بالای ســر 
بــرد و دو روز بعد در دوضرب وزنه زد. اصلا مــا می گوییم او وزنه های خوبی 
هم زده، اما ســؤال اینجاست که اگر او می تواند این وزنه ها را بزند، چرا قبل از 
المپیک برای کشــور خودش این وزنه ها را نزد؟ یا چرا الان برای کشور خودش 
وزنــه نمی زند؟ او ادامه داد: ما که شــرایط او را قبول کردیم، حتی وزیر ورزش 
به او قول داد اگر برای ایران وزنه بزند، با هماهنگی فدراســیون همه امکانات 
را برای او فراهم می کند. حتی وزیر ورزش این موضوع را به فدراســیون اطلاع 
داد، فدراســیون و کادر فنی هم پذیرفتند. چرا پس دوباره برای ایران وزنه نزد؟ 
او دنبال چیســت؟ مردم باید رفتارهای او را قضاوت کنند. کیانوش به کشورش 
پشت کرد. برای من آسان نیست پیراهن کشور دیگری را بپوشم؛ منی که پرچم 
مقدس کشورم را در انگلیس و فرانسه به همراه بهداد سلیمی بالا بردم. برای 
شــخص من این موضوع پذیرفتنی نیست. بعضی دوســتان می گویند رستمی 
به دنبال جمع کردن فالوئر است که به نظرم این موضوع صحت دارد. موضوع 
بعدی که کیانوش مســائل را قومیتی می کند، من ارادت ویژه ای به همه اقشار 
جامعه دارم. خودم ترک زبان هستم و ارادت ویژه ای به مردم باغیرت و  خون گرم 
کُرد دارم. انوشیروانی گفت: مردم یقین داشته باشند که سجاد انوشیروانی هم 
در زمان مربیگری در تیم ملی و هم زمان مدیریت فدراســیون، هیچ مشکلی با 
کیانوش رستمی نداشته و نخواهد داشــت. اطرافیان من در فدراسیون، بهداد 
سلیمی، حسین توکلی، کوروش باقری و ربیعی شاهد هستند. ما نباید به مردم 
دروغ بگوییم. فدراســیون همه همکاری ها را با کیانوش رستمی انجام داد اما 
او  نخواســت همکاری کند. من امروز یک انتقاد به او دارم؛ آقای رستمی عزیز، 
عاشــق کشــورت باش و اگر این توانایی ها را داری که چنیــن وزنه هایی بزنی، 
چرا برای کشــورت وزنه نزدی؟ او تأکید کرد: کیانوش در همین سن و ســال با 
جوانان رقابت می کرد و آنها را شکســت می داد. آن وقت در مسابقات جهانی 
هم قهرمان می شد. اگر آن موقع ما جلوی او را گرفته بودیم و حمایت نکرده 
بودیم، آن وقت او می توانست ویدئو بگیرد و به مردم بگوید من در رکوردگیری 
وزنه زدم و رقیبان را شکســت دادم اما فدراسیون جلوی من را گرفت و اجازه 
نداد به مسابقات اعزام  شوم. انوشیروانی گفت: وزیر ورزش از کیانوش حمایت 
کرد و به او گفت که همــه امکانات را در اختیارش می گذارند. چرا پس قبول 
نکــرد؟ بهتر اســت آدرس غلط به مــردم ندهیم. من مســئولیت دارم و باید 
پاســخ گو  باشم. افکاری که کیانوش رستمی به وجود آورده، در جامعه پخش 
شــده و عاقبت خوبی ندارد. مطمئنا او با ایــن رفتارها نمی تواند مردم را گول 
بزند. من برای کیانوش احترام زیادی قائل هســتم. الان هم اگر می تواند برای 
کشــورش وزنه بزند، ما کاملا فضــا و امکانات را در اختیــار او قرار می دهیم. 
او در چارچوبــی که خودش و کادر فنی در نظر دارنــد، تلاش کند، ولی برای 
کشــور خودش افتخارآفرینی کند. رئیس فدراســیون وزنه برداری عنوان کرد: 
مــا حاضریم تمام برنامه ها برای حمایت از کیانوش رســتمی را برای مردم با 
مدرک شفاف ســازی کنیم. مردم باید بدانند ما علیه کیانوش رستمی نیستیم؛ 
چرا که در آن صورت علیه منافع کشــور می شدیم. کیانوش رستمی در رشته ای 
فعالیت می کند که با رکورد تعیین تکلیف می شــود و  اگــر روزی با کادر فنی 
هماهنگ کند و بالاتر از رقبایش وزنه بزند و آنها را پشــت ســر بگذارد، حتما 
به مسابقات اعزام می شــود. اگر هم در مسابقات می تواند افتخارآفرینی کند، 
چه افتخاری از این بالاتر برای من و کشــورم که کیانوش رستمی یا امثال او در 
این سن و ســال هم توانایی وزنه زدن دارند؛ بنابراین ما آنها را حمایت می کنیم، 
اما درســت نیست که دوستان به دنبال فریب دادن افکار عمومی باشند. وقتی 
وزنه بــردار این توانایی را دارد که به تیم ملی کمک کند، ما از او حمایت کامل 
می کنیم. چرا باید به کشــور دیگری برود؟ چرا کیانوش می گوید ما جلوی او را 
گرفتیم؟ در حالی که ما این کار را نکردیم. بزرگ ترین کســی که جلوی  کیانوش 
رســتمی را گرفته، خود اوســت که چنین تصمیماتی می گیرد. برای پناهندگی 
یا برای اینکه وزنه بردار با پیراهن کشــور دیگری وزنه بزند، یک پروســه زمانی 
باید طی شــود. من قطعا به کیانوش رســتمی اجازه نخواهم داد خارج از این 
پروسه زمانی برای کشــور دیگری وزنه بزند، به این خاطر که او سرمایه ماست 
و برای ما باید افتخارآفرینی کند. این اگر خواســته ای غیرمنطقی است، به من 
بگویند تا اشتباه خودم را بپذیرم. انوشیروانی عنوان کرد: کیانوش رستمی علیه 
ما ادعا کرده که مافیا هســتیم، به ما ثابت کنند که چه مافیایی انجام دادیم؟ 
من اگر مافیا درســت کردم، چرا امثال داوودی و یوســفی نتیجه گرفتند؟ اگر 
حق امثال وزنه بردارانی مانند کیانوش رســتمی را خــوردم و او را نابود کردم 
که افراد دیگری روی کار بیایند، به من بگویند. آیا غیر از شایســته گزینی ما کار 

دیگری انجام داده ایم؟

منهای فوتبال گزارش

 رخ دادن اتفاقــات عجیب و غریب در فضای ورزشــی ایران 
موردی نیســت که تازگی داشــته باشــد، ولــی افتخار کردن به 
اتفاقی که تا همین یکی، دو ماه قبل در زمره ممنوعیت ها بوده، 
از آن دست رخدادهایی است که به تازگی رواج پیدا کرده است. 
ماجــرا مربوط به حضور زنان در دیدار ســپاهان و پرســپولیس 
در اصفهــان اســت که به لطــف رأی خاص کمیتــه انضباطی 
رقم خورد. فصل گذشــته بود که بعد از صحنه های زشــتی که 
روی سکوهای ورزشــگاه در دیدار این دو تیم رقم خورد، کمیته 
انضباطــی مقرر کرد که بازی فصل آینــده این دو تیم، چه رفت 
و چه برگشــت، فقط با حضور تماشــاگران زن برگزار شود. چند 
روز قبــل، دیدار رفت این دو تیم در اصفهان برگزار شــد و دقیقا 
شــبیه به چیزی که کمیته انضباطی خواسته بود، این بازی فقط 
با حضور تماشاگران زن برگزار شــد. حضوری پرشور که با ثبت 
یکی، دو رکورد خیلی ویژه همراه شد. استقبال خوب تماشاگران 
زن از ایــن بازی موجب شــد  نزدیک به ۴۰ هزار تماشــاگر زن از 
این بازی در ورزشــگاه دیدن کنند. این بــرای اولین بار در تاریخ 
فوتبال ایران اســت که این تعــداد زن از یک بازی فوتبال مردان 
آن هم در ورزشــگاه دیدن می کنند. پیــش از این اگرچه با تهدید 
و توصیه فیفا و کنفدراســیون فوتبال آسیا زنان به صورت اندک 
و محدود توانســته بودند در ورزشگاه برای تماشای بازی مردان 
حاضر شــوند ولی هرگز تعدادشــان تا به این اندازه زیاد نبود. از 
آن مهم تــر اینکه تابوی ورود زنان به ورزشــگاه برای تماشــای 
بازی های لیگ برتر ایران در اصفهان شکســته شــد. پیش تر هم 
عنوان شده بود که فیفا فدراسیون فوتبال ایران را وادار کرده بود 
هر طور شــده مقدمات حضور زنان در ورزشگاه ها را فراهم کند، 
ولی برخلاف چند شهر در ایران، مسئولان اصفهانی هرگز اجازه 
چنین کاری را نداده بودند. در این شهر و از ترس محرومیت های 
کنفدراســیون فوتبال آسیا، زنان به صورت گزینشی آن هم به طور 
محدود و اندک در بازی های آســیایی سپاهان به ورزشگاه آمده 
بودند، ولی برای بازی های لیگ برتر، چنین مجوزی صادر نشده 
بود. این ممنوعیت در این دیدار خاص برداشــته شــد تا همین 
حالا از گوشــه و کنار شنیده شــود که دختران اصفهانی نه تنها 
رکــورد فوتبال ایران بلکــه رکورد منحصر به فــردی هم در دنیا 
ثبت کرده انــد. احتمالا تا به الان در هیچ جــای دنیا زنان چنین 
اســتقبالی از فوتبال مردان نکرده اند. هرچه  باشــد، حتی اگر در 
گوشه ای دیگر از این کره خاکی هم چنین شده باشد، باز رکوردی 

که زنان اصفهانی به جا گذاشتند، می تواند در بین 
رده های بالا از این حیث قــرار بگیرد. چنین امری 
حالا باعث شده مسئولان سیاسی و اجتماعی شهر 
اصفهان در پوســت خود نگنجند و از این مورد با 
افتخــار خاصی صحبت کنند. پس از این بازی بود 
که مهــدی جمالی نژاد، اســتاندار جدید اصفهان، 
بــه وجد آمد و بــا دید مثبــت درباره ایــن اتفاق 
تاریخــی حرف زد. او گفت: «بانــوان برنده اصلی 
این بازی بودند، با توجه به اینکه اســتان اصفهان 
از گذشــته های دور به عنــوان یکــی از قطب های 
اصلی ورزش در زمینه های مختلف کشــور بوده، 
این بار هم خوش درخشــید. برد تیم سپاهان یک 
طرف و حضور پرشــور بانوان هم یک طرف. غلبه 
فاتحانــه ســپاهان یک طرف و حضور چشــمگیر 
بانــوان عزیزمان طــرف دیگر بود که بــرگ زرین 
دیگری در تاریخ ورزش اصفهان ثبت شــد. حضور 
پررنگ و پرشــور با رعایت اخــلاق، نظم و قانون و 
در چارچوب احترام متقابل که فضای مثبتی بود».
حضور پرشــور تماشــاگران زن با برد ۲ بر یک 
ســپاهان برابر مدافع عنــوان قهرمانی هم همراه 
شــد تا این اتفاق رنگ و بوی ویژه تری هم به خود 
بگیرد. اســتاندار اصفهان با اشاره به همین مورد 
هم گفت: «ســپاهان پرآوازه اســت و همیشه گل 

می آفریند، اما این بار در کنار بــازی خوب و غیرتمندانه، حضور 
پررنــگ بانوان برای اولین بار در کشــور رخ داد؛ فکر نمی کنم در 
هیچ جای جهان ۵۰ هزار نفر بانو در یک بازی فوتبال حضور پیدا 
کنند. بانوان سردی هوا را به گرمی علاقه مندان به فوتبال تبدیل 
کردند، این تعداد بانوی پرشــور طرفدار فوتبال به صورت کامل 
رعایت اخلاق را داشــتند و فضای مناسبی را ایجاد کرده بودند؛ 
انصافا فضای کرامت در ورزشــگاه حاضر بود و این روز در تاریخ 
ورزش ایران ثبت شــد. بانوان تیم محبوب خــود را بدون هیچ 
حاشــیه و بی احترامی تشویق کردند و طلایه دار شایسته بخشی، 
حضــور عزتمندانــه و خودبــاوری در این حرکــت بودند؛ تمام 
چارچوب ها و اخلاق، نظم و قانون رعایت شد که می تواند برای 

کشور و جهان الگو باشد و برای اصفهانی ها مایه غرور شد».
این شــور و شــعفی کــه این روزها نــزد رجال سیاســی به 
وجود آمده در شــرایطی اســت کــه هنوز هم در این شــهر به 
زنان علاقه منــد به فوتبال اجازه داده نمی شــود در دیداری که 
تماشــاگران مرد هم حضور دارند به ورزشــگاه بروند. امری که 
البته اســتاندار ابراز امیدواری کرده از این به بعد شــکل بگیرد 
و زنــان هم بتوانند در ورزشــگاه در روزی کــه محرومیتی برای 
تماشــاگران مرد رقم نخــورده، بازی تیم مورد علاقه شــان را از 
نزدیک ببینند. فعلا تا زمانی که چنین برنامه ای به طور درست و 
اصولی اجرا شود و زنان اصفهانی هم از چنین ممنوعیتی خارج 
شــوند، تغییر فضای به وجود آمده در این شهر آن هم در عرض 
کمتر از یک سال می تواند سوژه درخوری باشد. برای روشن شدن 
بیشــتر این مبحث می توان به اظهــارات محمدرضا جان نثاری، 
معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی وقت اســتاندار اصفهان 
رجوع کرد که دقیقا یک ســال قبل عنوان شده بود. در آن روزها 
جان نثاری در پاســخ به این پرســش که «مسئله ورود بانوان به 
اســتادیوم در اصفهان و حضور در ورزشگاه نقش جهان به کجا 
رسیده است؟» پاســخ مفصلی داد که با واکنش های متعددی 
روبه رو شد. او گفت: «برخی عقاید شخصی داریم، برخی قوانین 
وجــود دارد و یک ســری واقعیت ها مطرح اســت. بالاخره باید 
بپذیریم برخی صحنه هایی که در ورزش وجود دارد، هنجار لازم 
را ندارد و شــرایط حضور بانوان به علــت احترامی که ما برای 
بانوان و شــخصیت آنها قائلیم، مهم است. تساوی جنسیتی را 
قبول نداریم و پیرو عدالت جنســیتی هســتیم که حکم می کند 
حضور بانوان در ورزشــگاه تحت شرایط خاصی انجام شود. این 

ورزشــگاه باید راه اختصاصی برای ورود خانم ها داشــته باشد. 
هر کسی یک بار به ورزشــگاه  رفته باشد می داند چه الفاظی به 
کار مــی رود و نباید زنــان از میان این جمعیت رد شــوند و باید 
از جای مشخصی وارد شوند. همچنین دسترسی ای برای اینکه 
کســی به آنها بی احترامی کند، نباشــد. باید فکــری برای تردد 
آنها نیز بشــود. ســؤال اولی که ما از مســئولان حوزه پرسیدیم، 
این بود که خانمی که تنها می خواهد با ماشــینش به ورزشگاه 
بیاید، ماشینش را کجا پارک کند؟ می تواند مثل آقایان دو  خیابان 
پایین تر پارک کند و از میان این جمعیت به ورزشــگاه برود؟ پس 
بایــد پارکینگ اختصاصی برای آنها تعبیه شــود. ما نمی پذیریم 
دختران ما به عنوان نوامیس مان در معرض برخی شــرایط قرار 
گیرند. اگر شــرایط برقرار شود، چرا که نه! اجازه داده شده و باید 
اســتفاده کنند، اما به شرطی که شرایطش حفظ شود. در روضه 

هم رعایت حضور بانوان را می کنند».
مســئله تســاوی جنســیتی که آن روزها تبدیل بــه دغدغه 
مســئولان شــده بود، در ادامه به موضوعات ریزتری هم رسید 
که یکی از آنها  نپذیرفتن این مســئله از ســوی اســتاندار وقت 
بود که زنان را با اتوبوس به ورزشــگاه ببرند؛ یعنی دقیقا شــبیه 
 کاری که روزهای نخســت برای ورود زنان به ورزشگاه آزادی در 
تهــران صورت گرفته بود. معاون وقت اســتانداری در آن زمان 
گفتــه بود:  «بنا بر هویت، احترام و شــخصیتی که برای زن قائل 
هســتیم، می گوییم  حضور بانوان باید متناســب با این هویت و 
شخصیت باشد. نمی شود شــرایط را فراهم نکنیم و فقط شعار 
حضور بانوان را بدهیم. شــعار دادن بدون فراهم کردن شــرایط، 
عوام فریبی است. اگر شــرایط برقرار شود، بله این امکان فراهم 
اســت. اصل موضوع این اســت و در اصفهان نیز بر سر همین 
مسائل کشــمکش هایی وجود دارد و خواهش کردیم این مسیر 
طوری فراهم شود که برایمان گزارشی از جسارت به دختران ما 
داده نشــود. اگر کسی ادعا می کند این شرایط فراهم است، بیاید 
و به ما هم نشــان دهد و هیچ مشــکلی با این موضوع نداریم. 
البتــه با رعایت اخلاق، عفت عمومی و حیــای میان زن و مرد. 
این نباشــد که تنها بخواهیم این کار را انجام دهیم. برخی به ما 
پیشــنهاد می دهند تعدادی از زنان را بــا اتوبوس از راهی دیگر 
به ورزشــگاه ببریم، این هم عوام فریبی اســت. قرار است در این 
دولت صادقانه با مردم ســخن بگوییم. مردم از مسئولان انتظار 
دارند وقتی اجازه حضور بانوان فراهم می شــود، پدر یک دختر 
به واســطه اعتمادی که دارد، اجازه می دهد و 
فکر می کند همه شــرایط دیده شده است. اگر 
توجه نکنیم، ظلم کرده ایم. از مسئولان ورزشی 
می خواهیــم به جــای حــرف زدن، عمل کنند 
و شــرایط را فراهم کنند. اشــکالی ندارد آقایان 
قدری مســیر طی کننــد یا در اتوبوس باشــند، 
ولی بانوان نــه. نباید اجازه دهیم در جامعه ما 
کوچک ترین بی حرمتی به زن صورت بگیرد. این 

فرق نگاه ما ست».
حالا یک ســال پس از آن اظهارات خبرساز، 
از دختــران اصفهانی به شــیوه ای متفاوت در 
دنیای فوتبال یاد می شود؛ این روزها دیگر کسی 
دغدغه مطرح شــده یک ســال پیــش را ندارد 
و بــا درک این مورد که حتی اگر آنها در ســایر 
بازی ها هم به ورزشگاه بیایند، اتفاق خاصی رخ 
نخواهد داد، تبدیل به سوژه ای شده تا مسئولان 
کنونی بــه آن افتخار کنند. البته کــه آوازه کار 
بزرگ دختران اصفهان فقط به گوش مسئولان 
این شــهر نرســیده، بلکه  اینفانتینو، رئیس فیفا 
نیــز از آن به عنوان اتفاقی بــزرگ و تاریخی یاد 
کرده که این یکی می تواند کمک زیادی به رشد 
فضای فرهنگی و فرهنــگ هواداری در فوتبال 

ایران کند. 

رئیس فیفا از برگزاری بازی سپاهان و پرسپولیس با حضور بانوان ابراز خوشحالی کرده 
و ایران را نیروی درخور توجهی در فوتبال آســیا دانست. جیانی اینفانتینو، رئیس فیفا، با 
انتشــار تصاویری از دیدار اخیر سپاهان و پرسپولیس که تنها با حضور بانوان ایرانی برگزار 
شــد، اظهار کرد: از حضور حدود ۴۵ هزار زن و دختر در ورزشــگاه نقش جهان اصفهان 
برای بازی لیگ برتر ایران بین ســپاهان و پرســپولیس در اوایل این هفته مطلع شــدم و 
از این موضوع بســیار خوشحالم. فیفا چند سال اســت  در ارتباط مستمر با مقامات ایران 
در خصوص امکان حضور زنان و دختران در مسابقات فوتبال قرار داد و پس از دربی سال 
گذشــته تهران بین پرسپولیس و استقلال که در آن ســه هزار زن و دختر حضور داشتند، 
دیدار اخیر آخرین تحول به این صورت اســت. نمایشی درخشان از اینکه چگونه بازی ما 
فراگیر است و در های آن برای لذت بردن همه باز است. مایلم از همه دست اندرکارانی که 
این امکان را فراهم کردند، از جمله مقامات محلی و همکاران ما در فدراســیون ایران به 
رهبری مهدی تاج، صمیمانه تشکر کنم. مشتاقانه منتظر حضور زنان و دختران بیشتر در 
این زمینه هســتم. فرصتی برای حضور منظم در مسابقات فوتبال در آینده. قصد من این 
است که به زودی به ایران سفر کنم تا درباره مسائل مربوط به فوتبال بیشتر گفت و گو کنیم؛ 
زیرا این کشور نیروی درخور توجهی در فوتبال آسیا ست. مهم است که همچنان به روابط 

کاری مثبت و پرباری که ایجاد کرده ایم، ادامه دهیم.

واکنش رئیس فیفا به حضور  بانوان 
در بازی سپاهان و  پرسپولیس

از ممنوعیت حضور  زنان تا  ذوق زدگی ورود آنها

در اصفهان چه خبر  است؟

انوشیروانی: کیانوش رستمی
 به ایران پشت کرد

 هفته سیزدهم رقابت های لیگ برتر عصر روز گذشته با دیدار حساس تیم های آلومینیوم و استقلال در 
اراک ادامه پیدا کرد که این بازی در نهایت با نتیجه مســاوی یک- یک به پایان رسید. استقلال که در شش 
بازی گذشــته در لیگ به سه شکســت، دو پیروزی و یک تساوی دســت یافته بود، امید فراوانی داشت با 
برتری در این دیدار خارج از خانه، به جمع پنج تیم بالانشین جدول رده بندی برسد که چنین نشد تا پیش 
از بازی های امروز، همچنان در همان رده هشتم قرار بگیرد. استقلال که پیش از این نشان داده کار سختی 
برابر آلومینیوم در تاریخ رقابت های لیگ برتر ندارد، در این بازی نتوانست به روند بردهای متوالی  خود مقابل 
این تیم اراکی که در جدول پشت سرش قرار گرفته است، ادامه دهد. استقلال تنها تیمی است که آلومینیوم 
از زمان صعود به لیگ برتر،  بیش از دو بار با آن روبه رو شده ولی به پیروزی نرسیده است. با احتساب بازی 

دیروز، حاصل ۹ تقابل دو تیم، چهار پیروزی برای استقلال و پنج تساوی بوده است. همان طور که عنوان شد، 
سه رویارویی آخر دو تیم با پیروزی یک بر صفر استقلال به پایان رسیده بود که این بار خبری از برد متوالی 
چهارم نبود. اگرچه دیدار استقلال با آلومینیوم حساسیت خاص خودش را داشت، اما بازی های امروز هفته 
سیزدهم با حساسیت بیشتری دنبال خواهد شد؛ چرا که هر سه تیم صدرنشین تراکتور، سپاهان و پرسپولیس 
بازی دارند. امروز تراکتور صدرنشین از ساعت ۱۵:۳۰ به مصاف شمس آذر در تبریز می رود. آنها ابتکار عمل 
را در دست دارند و با کسب پیروزی می توانند صدرنشین بمانند. تیم رده دومی سپاهان نیز از ساعت ۱۶:۱۵ 
در ســیرجان به مصاف گل گهر می رود. در نهایت  در آخرین دیدار هم پرســپولیس در تهران میزبان مس 

رفسنجان خواهد بود؛ این بازی از ساعت ۱۷:۳۰ برگزار خواهد شد.

استقلال بالانشینی را دوست نداشت

امروز ورود مدعیان قهرمانی از 
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